
 

  

  
 
 

Verslag Participatieraad Haarlem maandag 7 april 2025 
 

  
 

 
1. Opening vergadering 

De voorzitter heet Kinge Bouman, Chris Rabbers en Mirjam Touw 
welkom. 
 

2. Presentatie: Buurt als ecosysteem; ervaring in de Vijfhoek 
Kinge Bouman is werkzaam op de spoedeisende Hulp in het Spaarne 
Gasthuis. Nu worden er iedere dag 10 bedden bezet door mensen die 
eigenlijk niet door het ziekenhuis geholpen kunnen worden, maar daar 
liggen onder andere vanwege het ontbreken van een netwerk van de 
patiënt of het ontbreken van zorgplekken elders.  
Kinge geeft aan dat er een transformatie in de zorg moet komen.  
Als we het organiseren zoals we het nu organiseren dan zullen In 2040 
1 op de 4 mensen in de zorg moeten werken. Dat gaat nooit gebeuren.  
Er is nu ook nog een grote uitstroom van medewerkers in de zorg. In 2 
jaar is dit 43% en gaan er minder zorgverleners aan de slag. Ook is er 
sprake van een dubbele vergrijzing. Er zijn meer bejaarden en ze 
worden ouder. 
De vraag is hoe los je deze zorginfarct op? 
Het is nodig dat er veel meer samenwerking komt met het sociaal 
domein. Het ervaren van gezondheid wordt maar 10% door de 
gezondheidszorg bepaald. Verder zijn van invloed: werksituatie, 
bestaanszekerheid, leefomstandigheden, sociaal netwerk, kennis en 
vaardigheden. Daarom is de samenwerking tussen de zorg en het 
sociaal domein van groot belang. Een huisarts die een patiënt kan 
doorverwijzen naar een koffieochtend in de wijk.  
Het kijken in elkaars keuken kan veel duidelijkheid en begrip 
opleveren. 
Wijkverpleegkundige en medewerkster van Zorgbalans doen 
onderzoek in de Vijfhoek om een beeld te krijgen wat er moet gebeuren 
als je streeft naar een zorgzame wijk en de wijk daarbij ziet als een 
ecosysteem. 
Het sociaal netwerk wordt in beeld gebracht, wat kunnen mensen 
bieden, wat hebben mensen nodig.  
Een voorbeeld is de voorzorgcirkel. Buurtbewoners helpen iemand al 
zodat voorkomen wordt dat iemand in ziekenhuis komt.  
Het is aanvullend op en in samenwerking met de sociale wijkteams en 
de sociaal makelaars.  
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3. Mededelingen, Actielijst april 2025 en verslag 3 maart 2025 ( 
Osam Adam gaat deelnemen aan de Participatieraad vanaf de 
vergadering op 19 mei. Hij komt vanaf de mei vergadering deelnemen 
aan de Participatieraad.  
Bijna alle acties van de Actielijst zijn uitgevoerd. 
Het verslag van 3 maart wordt met kleine wijzigingen vastgesteld. 
 

4.  Bespreken ‘Participatie als thema voor de Participatieraad en de 
werkgroep PDW’ 
Bij de werkgroep PDW gaat het bij participatie om de wijze waarop 
inwoners van Haarlem, die geraakt worden door beleid of uitvoering, 
betrokken worden bij de vorming en/of uitvoering van dat beleid’. 
Soms is het dan wel de vraag met welk onderwerp je als werkgroep 
bezighoudt. Zo is het Burgerberaad ook als het niet een thema heeft 
met betrekking tot het sociaal domein toch interessant voor de 
werkgroep. 
Particiapatie in de zin van ‘het naar vermogen mee kunnen doen in de 
samenleving’ is voor alle werkgroepen een aandachtspunt. 

 
5. Rondje werkgroepen 

Werkgroep WISA 
Het Transitieplan Spaarne Werkt is toegelicht. 
Er is nog steeds sprake van een tekort. Er worden nog meer afdelingen 
afgestoten. Zoals het geval is bij de afdeling groen, schoonmaak en 
grafisch werk. De Werknemers worden dan overgenomen door de 
bedrijven waar de werkzaamheden heen gaan. Er wordt nu nog 
gekeken naar de huisvesting omdat deze veel geld kost en naar de 
kleding kringloop om dat anders te organiseren. 
17 april gaan Frans en Lia naar de bijeenkomst ‘Financieel Misbruik bij 
Ouderen’ georganiseerd door de gemeente.  
Werkgroep Z&W 
Het signaal over de Pgb wordt nog verder onderzocht. Over de Pgb’s is 
er contact geweest met de Onafhankelijke Cliëntondersteuners. Er 
volgt nog gesprek met betrokken ambtenaar en de leden willen ook 
graag nog andere cliënten spreken.  
14 mei vindt er een volgend overleg plaats over mantelzorg en op 25 
juni over de aanpak dakloosheid. 
Werkgroep PDW 
Er heeft geen overleg plaats gevonden. 
Annette heeft nog vragen naar wijkplatform, de wijkraden en de 
dorpsraad gestuurd.  
Werkgroep JOS 
Er is met twee directeuren onderwijs PO en GO en een 
beleidsambtenaar gesproken over de samenwerking tussen de 
jeugdhulpverlening en de scholen. De vraag is hoe het gaat en wie de 
regie heeft.  
Er heeft nog een gesprek met wethouder Bas van Leeuwen plaats 
gevonden. 
Samen met de PDW heeft er een gesprek plaats gevonden over de 
gezondheidsmonitor, die uitgekomen is.  
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6. Stand van zaken Participatieprijs  

De mailing is donderdag 3 april de deur uitgegaan. 
Woensdagavond 8 april vindt er een eerste bijeenkomst met de jury 
plaats. Een aantal leden van de Participatieraad hebben zich hiervoor 
opgegeven. De drie organisatoren van de participatieprijs en de 2 
prijswinnaars van vorig jaar zijn erbij betrokken. 

 
7. Planning op basis van de Jaarplanning 2025 van de commissie 

Samenleving gemeente Haarlem. 
Er zijn geen aanvullingen op het overzicht. 
 

8. Rondvraag 
Er zijn geen vragen of opmerkingen. 

 
9.  Slot 

 
 
 


